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Projekt protokołu nr LXIII/23 

 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 26 października 2023 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 18:08. 

Obrady sesji odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza 

Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski 

Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta dokonał otwarcia sesji, poinformował, że obrady są 

prawomocne, w chwili stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 12 radnych. W 

trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 21 radnych. Nieobecni byli 

Elżbieta Kozakiewicz i Marek Piasecki. 

Przewodniczący przedstawił zmiany do porządku obrad. Zaproponował wprowadzenie do 

porządku obrad punktu "Informacja Nadleśniczego Nadleśnictwa Kędzierzyn dotycząca 

gospodarki leśnej w rejonie Kędzierzyna-Koźla - dalsze informacje" i poddał wniosek pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, 

Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (11) 

Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, 

Jacek Król, Michał Nowak, Adam Oczoś, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz 

Następnie poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie wniosku o odrzucenie projektu uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle zmieniającej 

uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle: 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 11 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, 

Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (11) 

Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, 

Jacek Król, Michał Nowak, Adam Oczoś, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz 
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Porządek obrad LXIII sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle po zmianach przedstawia 

się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr LXII/23 z sesji Rady Miasta z 28 września 2023 r.  

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Nadleśniczego Nadleśnictwa Kędzierzyn dotycząca gospodarki leśnej  

w rejonie Kędzierzyna-Koźla - dalsze informacje. 

6. Realizacja zadań według założeń ustawy o utrzymaniu porządku w gminie w ramach 

Związku Międzygminnego „Czysty Region” i  „Czysty Region” Sp. z o. o. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle w roku 

szkolnym 2022/2023. 

8. Informacja o przebiegu i wynikach konsultacji w ramach Budżetu Obywatelskiego  

w Kędzierzynie-Koźlu w 2023 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia wkładu pieniężnego 

na podwyższenie kapitału zakładowego spółki pod firmą SIM Opolskie Południe Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością w Prudniku i objęcia udziałów  

w zamian za wniesiony wkład. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze publicznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Pogorzelec. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 

prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 1333/2 k.m. 9 oraz na nabycie 

przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa własności nieruchomości składającej się z działek 

nr 1337/5 i 1488 k.m. 9 oraz prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 

1336/6 k.m. 9, położonych w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Kłodnica w rejonie ul. 

Wisławy Szymborskiej i ul. prof. Karola Joncy. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o odrzucenie projektu uchwały Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle 

wraz z autopoprawką. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2024. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta 

Kędzierzyn-Koźle. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2023-2035 wraz z autopoprawką. 

20. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

21. Wolne wnioski. 

22. Zakończenie obrad. 
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2. Przyjęcie protokołu Nr LXII/23 z sesji Rady Miasta z 28 września 2023 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LXII/23 z sesji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z 28 września 2023 r.: 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (10) 

Hanna Białas, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, ze protokół został przyjęty.  

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz korespondencji w 

okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna informacja dołączona do 

niniejszego protokołu). 

 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 29 września do 25 października 

2023 r., podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania aktów 

kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie postępowania 

podatkowego” (pismo Or.0057.9.2023 z 18 października 2023 r. oraz z dnia 25 października 

2023 r. będące uzupełnieniem informacji z 18 października).  

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała jakie dofinansowania dostała Gmina 

Kędzierzyn-Koźle – z „Polskiego Ładu” na remont ul. Sienkiewicza oraz z programu 

„Olimpia” na budowę boiska wielofunkcyjnego przy PSP nr 9 i przy PSP na osiedlu Rogi. 

Dalsze dofinansowania dotyczą „Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg” na przebudowę ul. 

Grabskiego oraz rozbudowę ul. Nektarowej. Gmina skorzysta również z programu unijnego 

„Maluch”, co pozwoli na stworzenie 40 nowych miejsc żłobkowych. Ponadto poinformowała, 

że rozpoczęło się projektowanie przyłącza gazu do budynku po dawnych Koszarach. Będzie 

organizowana akcja dla mieszkańców Koźla, aby jak najwięcej mieszkańców korzystało z 

sieci gazowej ze spółki MZEC, ponieważ im więcej odbiorców tym mniejsza cena. 

Podkreśliła, że decyzja spółki MZEC, aby kupować gaz na giełdzie była trafiona, ponieważ 

powoduje obniżki cen.  

5. Informacja Nadleśniczego Nadleśnictwa Kędzierzyn dotycząca gospodarki leśnej w rejonie 

Kędzierzyna-Koźla - dalsze informacje. 



4 

 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Kędzierzyn Paweł Hajduk poinformował, że po ostatniej dyskusji 

na sesji zawiązał zespół roboczy, który oceni możliwości w jakich Nadleśnictwo może się 

poruszać w ramach swoich kompetencji. Spowodują one, że przebudowa drzewostanu może 

być mniej inwazyjna i mniej odczuwalna dla osób mieszkających przy lesie. Nadleśnictwo ma 

kilka wniosków, wśród nich zmiany rębni zupełnych na częściowe. Zaproponował spotkanie 

konsultacyjne w Nadleśnictwie 8 listopada o godz. 13:00, na które zaprasza przedstawiciela 

Rady Miasta.  

Ewa Czubek podziękowała w imieniu swoim i strony społecznej za takie podejście do 

sprawy.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

6. Realizacja zadań według założeń ustawy o utrzymaniu porządku w gminie w ramach 

Związku Międzygminnego „Czysty Region” i „Czysty Region” Sp. z o.o. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle w roku 

szkolnym 2022/2023. 

Katarzyna Dysarz zwróciła uwagę, że dwie ostatnie tabele na stronie 66 i 67 w 

przedstawionym dokumencie mają wyszczególnione te same placówki i kwoty dotacji z 

wyjątkiem ostatniego wiersza w pierwszej tabeli. Zapytała, czy tak to miało wyglądać czy 

nastąpiła jakaś pomyłka. 

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że zostanie to sprawdzone. 

8. Informacja o przebiegu i wynikach konsultacji w ramach Budżetu Obywatelskiego w 

Kędzierzynie-Koźlu w 2023 r. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, ze komisja stosunkiem 

głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. 

projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Tomasz Scheller, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  10,  „przeciw”  –  2,  pozytywnie  zaopiniowała ww. 

projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Jacek 

Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Tomasz Scheller 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki, 

Dominik Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/737/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle 

na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony  

środowiska i gospodarki wodnej  
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia wkładu pieniężnego 

na podwyższenie kapitału zakładowego spółki pod firmą SIM Opolskie Południe Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością w Prudniku i objęcia udziałów w zamian za wniesiony 

wkład. 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Tomasz Scheller, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  7,  „wstrzymujących  się”  –  5,  pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wiesław Fąfara, Jacek Król, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki, 

Dominik Szustakiewicz 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/738/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia wkładu pieniężnego na podwyższenie 

kapitału zakładowego spółki pod firmą SIM Opolskie Południe Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Prudniku i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Małgorzata Lipczyńska, poinformowała, 

że komisja  jednogłośnie  8  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir 

Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki, 

Dominik Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/739/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 

treningowych i wspomaganych w Kędzierzynie-Koźlu  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze publicznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Pogorzelec. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja stosunkiem 

głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. 

projekt uchwały.  
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Fabian Pszon 

BRAK GŁOSU (2) 

Grażyna Filipowicz , Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (5) 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki, Dominik 

Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/740/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze publicznej w Kędzierzynie-

Koźlu na osiedlu Pogorzelec  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 

prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 1333/2 k.m. 9 oraz na nabycie 

przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa własności nieruchomości składającej się z działek nr 

1337/5 i 1488 k.m. 9 oraz prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 1336/6 

k.m. 9, położonych w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Kłodnica w rejonie ul. Wisławy 

Szymborskiej i ul. prof. Karola Joncy. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (7 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Tomasz Scheller, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 9, ,,przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 2, pozytywnie  

zaopiniowała ww. projekt uchwały.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, 

Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, 

Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Sławomir 

Wołkowiecki 

NIEOBECNI (5) 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki, Dominik 

Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/741/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle prawa własności 

nieruchomości składającej się z działki nr 1333/2 k.m. 9 oraz na nabycie przez Gminę 

Kędzierzyn-Koźle prawa własności nieruchomości składającej się z działek nr 1337/5 i 

1488 k.m. 9 oraz prawa własności nieruchomości składającej się z działki nr 1336/6 k.m. 

9, położonych w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Kłodnica w rejonie ul. Wisławy 

Szymborskiej i ul. prof. Karola Joncy  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o odrzucenie projektu uchwały Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Katarzyna Dysarz, poinformowała, 

że komisja uznała wniosek Stowarzyszenia ,,Sieć Obywatelska Watchdog Polska” za zasadny 

w zakresie niedopuszczalności prowadzenia obrad zdalnych Rady Gminy w okresie poza 

ustawowymi stanami epidemii lub zagrożenia epidemicznego.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała przedłożony zamienny projekt 

uchwały, zwracając się wnioskiem do Prezydent Miasta o korektę § 1 punkt 3 tego projektu 

bądź analizę tego punktu, w szczególności w zestawieniu z pozostałymi przepisami rozdziału 

7 Statutu Gminy. 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) przyjęła ww. wniosek. 

Tomasz Scheller zwrócił się z pytaniem, czy wprowadzenie tej uchwały jest zasadne, z racji 

tego, że w kolejnym punkcie będzie procedowana uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

Statutu Gminy.  

Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że w pierwszym etapie jest rozpatrzenie wniosku stowarzyszenia 

a w drugim etapie jest podjęcie uchwały zmieniającej.  

Sekretarz Miasta dodał, że tak jak w przypadku każdego wniosku złożonego do Rady Miasta 

rada musi udzielić odpowiedzi w postaci uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miasta poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz, 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/742/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie wniosku o odrzucenie projektu uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle wraz 

z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (7 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz, 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 
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UCHWAŁA NR LXIII/743/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024. 

Wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw  Społecznych, Małgorzata Lipczyńska, poinformowała, 

że komisja   jednogłośnie  (8  głosów  ,,za”)  pozytywnie  zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki, poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosami ,,za”) przyjęła ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki, 

Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Chudomięt 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/744/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta 

Kędzierzyn-Koźle”. 
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Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki, poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosami ,,za”) przyjęła ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz, 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, 

Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Wiesław Fąfara 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/745/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  8,  ,,przeciw”  –  2,  „wstrzymujących  się”  –  2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki, 

Andrzej Kopeć, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

PRZECIW (3) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Fabian Pszon 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/746/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2023-2035 wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  7,  ,,przeciw”  –  2,  „wstrzymujących  się”  –  3, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki, 

Andrzej Kopeć, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, 

Sławomir Wołkowiecki 

PRZECIW (3) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Fabian Pszon, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (3) 

Elżbieta Kozakiewicz, Michał Nowak, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LXIII/747/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 października 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata  

2023-2035  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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20. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

Dominik Szustakiewicz poinformował, że w imieniu mieszkańców zwraca się z prośbą o 

przywrócenie kursowania autobusu linii nr 13 na ul. Kozielską. Wprowadzona zmiana 

przebiegu kursowania tej linii spowodowała utrudnienie dla pracowników licznych obiektów 

handlowych zlokalizowanych przy ul. Kozielskiej, a także dla klientów robiących tam 

zakupy.  

Prezydent Miasta poinformowała, że przekaże wniosek do MZK. 

Andrzej Kopacki poinformował, że w zeszłym tygodniu uczestniczył w spotkaniu z udziałem 

przedstawicieli Rady Osiedla Zachód, Przewodniczącego Rady Miasta, Zastępcy Prezydenta 

Artura Maruszczaka i grupy mieszkańców w sprawie nadajnika 5G. Na tym spotkaniu pan 

Maruszczak poinformował, że toczą się jeszcze rozmowy ze spółką P4 i będzie dążył do 

polubownego rozwiązania umowy. Przypomniał, że chodzi o to, aby lokalizację nadajnika 

położoną w centrum osiedla przesunąć w inne miejsce. Mimo sprzeciwu mieszkańców i 

zapewnieniom złożonym na spotkaniu rozpoczął się montaż nadajnika na kominie spółki 

MZEC. Radny zaznaczył, że jest to spółka gminna. Dodał, że mieszkańcy czują się oszukani. 

Artur Maruszczak stwierdził, że mówił na spotkaniu, iż takie nadajniki istnieją na kominach 

gminnych jednostek od wielu lat, nie jest to niezgodne z prawem a z opinii Światowej 

Organizacji Zdrowia wynika, że takie urządzenia nie są szkodliwe. Wspólnie ze spółką 

MZEC przeanalizowali ryzyko odstąpienia od umowy i jest ono zbyt duże, aby zerwać 

umowę. Jego zdaniem nie powiedział nic przez co mieszkańcy mogliby się czuć oszukani.  

Andrzej Kopacki jest zdziwiony faktem, że od spotkania minął zaledwie tydzień i zapadły tak 

szybkie decyzje. Jego zdaniem radny i mieszkańcy powinni zostać poinformowani o 

rozpoczęciu montażu nadajnika. Na spotkaniu zapytał panią prezes MZEC o odszkodowanie z 

tytułu rozwiązania umowy, ale nie uzyskał odpowiedzi. Zastanawia się dlaczego ta umowa 

została podpisana wiedząc, że jest opór społeczny.  

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska podkreśliła, że decyzje w spółce gminnej podejmuje jej 

zarząd, Rada Nadzorcza nie może wpływać na spółkę, może ją jedynie nadzorować. Nie zna 

wysokości odszkodowania i nie wiedziała, że rozpoczął się montaż nadajnika. Zwróciła 

uwagę, że w każdej umowie są zawarte tzw. „utracone zyski”. Zasugerowała, że mieszkańcy 

powinni się udać do spółki MZEC. Dodała, że nie trafiła do niej lista podpisów mieszkańców 

sprzeciwiającym się montażowi nadajnika.  

Andrzej Kopacki zaznaczył, że były proponowane trzy inne lokalizacje, mniej uciążliwe dla 

społeczności lokalnej.  

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że uczestniczyła w konsultacjach 

pomiędzy spółką MZEC, spółką P4 i Radą Osiedla Zachód. Jej zdaniem przekonujące były 

argumenty operatora Play, że prezydent RP nie podpisał jeszcze odpowiednich częstotliwości 

5G oraz że im bliżej telefonów jest taki nadajnik tym mniejsze pole magnetyczne jest 

wytwarzane. Dodała, że napisała do Instytutu Łączności, który jest neutralną instytucją z 

propozycją spotkania, ale przedstawiciele rady osiedla nie byli zainteresowani. 



14 

 

Andrzej Kopacki podkreślił, że ponad 300 naukowców z całego świata skierowało apel do 

Organizacji Narodów Zjednoczonych mówiący o szkodliwości tego typu urządzeń. W jego 

opinii jak są jakieś wątpliwości to powinno się iść na stronę społeczności lokalnej. 

Zastanawia się dlaczego wszyscy reklamodawcy przedstawiają usługi w technologii 5G, 

skoro nie ma tej technologii w Polsce.  

Prezydent Miasta poinformowała, że na stronie rządowej jest informacja, że na chwilę obecną 

nie ma w Polsce częstotliwości 5G, to są tylko działania marketingowe pod 5G. Dodała, że 

spółka P4 poinformowała na spotkaniu, iż jeśli do wyznaczonego terminu nie zostanie 

wydany plac budowy to odstąpi od umowy z winy MZEC.  

Fabian Pszon stwierdził, że są to działania przeciw woli mieszkańców, którzy zwrócili się do 

prezydenta o pomoc i nie powinno ich się odsyłać do MZEC.   

Grzegorz Chudomięt podzielił się opinią, że gmina jest właścicielem spółki i decyduje o tym 

kto zostaje prezesem i członkiem zarządu spółki a nagle się okazuje, że nie ma wpływu na 

spółkę. Radny nie wie czy technologia 5G jest szkodliwa, ale mieszkańcy mają obawy i 

powinno się ich słuchać. Jego zdaniem mogło zostać zorganizowane spotkanie z 

mieszkańcami i specjalistami w tej dziedzinie, którzy wyjaśniliby dlaczego ta technologia jest 

bezpieczna.  

Artur Maruszczak podkreślił, że gmina nie może zarządzać spółką i wydawać poleceń, to 

zarząd kieruje spółką. Dodał, że są również mieszkańcy dla których powieszenie nadajnika 

5G nie jest problemem.  

Katarzyna Kukolka-Bogocz wyraziła wątpliwości dlaczego spółka MZEC podpisała tak 

niekorzystną umowę, wiedząc, że jest opór społeczny w tym temacie. Zwróciła się z 

pytaniem, czy członkowie Komisji Rewizyjnej mogą mieć wgląd do umowy.  

Prezydent Miasta podkreśliła, że umowa nie była niekorzystna, tylko jak wynika z przepisów 

prawa przy zerwaniu każdej umowy jest możliwość odszkodowania za utracone zyski. 

Katarzyna Kuikolka-Bogocz zwróciła uwagę, że niejednokrotnie przy umowach zawieranych 

przez gminę, jeżeli zleceniodawca nie wywiązał się z umowy dochodził do ugody.  

Prezydent Miasta wyjaśniła, że zawsze przed zerwaniem umowy trzeba ocenić ryzyko, w tym 

przepadku z korespondencji ze spółką P4 wynikało, iż jeżeli nie zostanie wydany przedmiot 

umowy, umowa zostanie wypowiedziana z winy MZEC opierając się na przepisach o 

utraconych zyskach. Spółka MZEC próbowała zawrzeć ugodę, ale spółka P4 się nie zgodziła.  

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska zaznaczyła, że kodeks spółek handlowych stanowi, iż 

Rada Nadzorcza nie może wydawać wiążących poleceń zarządowi co do sposobu 

prowadzenia spółki. Są to przepisy bezwzględnie obowiązujące.  

Katarzyna Kukolka-Bogocz zwróciła się z pytaniem, czy członkowie Komisji Rewizyjnej 

mogą mieć wgląd do umowy.  

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że członkowie Komisji Rewizyjnej działają 

zgodnie z planem pracy komisji, jeżeli w planie jest kontrola tej spółki radni mogą żądać 

dokumentacji. Dokumenty mogą być udostępniane z zastrzeżeniem przestrzegania tajemnicy 
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ustawowo chronionej np. ochrona prywatności osób fizycznych czy tajemnica 

przedsiębiorstwa. Dodała, że każdy radny ma prawo indywidualnej kontroli, która wynika z 

art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym.  

Małgorzata Lipczyńska podzieliła się opinią, że dzisiaj świat bazuje na szybkiej komunikacji i 

taki nadajnik musi powstać w tym czy innym miejscu. Rozumie obawy mieszkańców, ale jej 

zdaniem najważniejsza jest szybka wymiana informacji, co może uchronić przed różnymi 

nieszczęściami.  

Dominik Szustakiewicz podzielił się opinią, że mieszkańcy maja prawo być niezadowoleni, 

jest to ich osiedle, potrzeba tutaj więcej dobrej woli ze strony rządzącej.  

Prezydent Miasta poinformowała, że zanim nastąpi komercyjne uruchomienie nadajnika są 

robione badania, których wyniki są oceniane przez niezależne instytucje. Pozwolenie na takie 

uruchomienie wydaje Starosta Powiatowy na podstawie tych wyników. Dodała, ze 

rozmawiała ze Starostą, czy może to na swoim etapie zablokować ten proces, może jedynie 

powtarzać badania i przedłużyć czas uruchomienia, ale w konsekwencji nie może tego 

zablokować, ponieważ jest to zgodne z prawem.  

Ewa Czubek wyraziła wątpliwości, jakie zdanie ma reszta osiedla, ponieważ zebranych 

podpisów jest kilkaset, a osiedle Zachód liczy 5 tys. mieszkańców.  

Michał Nowak podkreślił, że kwestie zdrowotne, normy promieniowania nie są związane z 

samorządem, kwestie te są ustalane na poziomie centralnym, sejmu, ustaw, rozporządzeń 

odpowiednich ministerstw po przeprowadzeniu stosownych badań naukowych. Nie rozumie 

pretensji mieszkańców do gminy. Jeżeli przychodzi do spółki operator sieci telefonii 

komórkowej to zgodnie z przepisami prawa nie ma postaw do odmowy takiego działania. 

Zaznaczył, że nie znalazł dowodów naukowych o szkodliwości technologii 5G.   

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Zachód, Teresa Bączkowska, zaznaczyła, że czytała o wielu 

ostrzeżeniach przed tą technologią. Jej zdaniem został naruszony art. 5 kodeksu cywilnego 

czyli naruszenie zasad współżycia społecznego. Żałuje, że działała wbrew mieszkańcom, 

których uspokajała licząc na pomoc Rady Miasta.  

Mieszkaniec Kędzierzyna-Koźla stwierdził, że mają wiedzę na temat szkodliwości tej 

technologii, ponieważ poświęcają wiele czasu na pozyskiwanie informacji. Jego zdaniem jest 

wiele dowodów popartych badaniami naukowymi na ten temat. Zwrócił uwagę, że były inne 

miejsca wskazane na zamontowanie nadajnika.  

Prezydent Miasta stwierdziła, że na stronach oficjalnych ministerstwa są informacje, że 

technologia 5G nie jest szkodliwa. Zwróciła uwagę, że każdy używa telefonu komórkowego. 

Dodała, że nadajnik zamontowano w tym miejscu ponieważ od 10 lat jest tam nadajnik innej 

firmy. Czasami trzeba podjąć decyzję nie zawsze akceptowalną przez wszystkich. Zapytała 

gdzie została złożona petycja z podpisami. 

Teresa Bączkowska wyjaśniła, że nie jest to petycja tylko protest mieszkańców, o którym 

mówiono na ostatnim spotkaniu, ale prezydent Maruszczak nie chciał przyjąć tego protestu 

więc został w siedzibie Rady Osiedla.  
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Mieszkanka Kędzierzyna-Koźla poinformowała, że zostały wysłane trzy pisma do władz 

miasta, ale na żadne nie uzyskano odpowiedzi.  

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska potwierdziła, że dostała pismo z zapytaniem jakie 

zostały podjęte decyzje, na którą została wystosowana odpowiedź.  

Zbigniew Romanowicz poinformował, że był to wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej, który został wysłany z adresu stowarzyszenia mieszkańców i zgodnie z zasadami 

określonymi w przepisach o udostępnianiu informacji publicznej na ten sam adres została 

wysłana odpowiedź. Dodał, że sprawdzi datę wysłania odpowiedzi.  

Sławomir Wołkowiecki podzielił się opinią, że nie może zrozumieć, że władze na 

początkowym etapie zawartych umów nie wzięły pod uwagę interesu mieszkańców.  

Andrzej Kopacki stwierdził, że był podbudowany postawą RSM Chemik, która mając 

wątpliwości zwróciła się z zapytaniem do mieszkańców, czy chcą taki nadajnik na swoim 

budynku. 90 % mieszkańców nie chciała nadajnika i spółdzielnia nie zgodziła się na jego 

montaż. Zwrócił uwagę, że w wielu miastach istniejące nadajniki są demontowane.  

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę, która trwała od 17:05 do 17:20.  

Po przerwie głos zabrał radny Grzegorz Chudomięt. Podzielił się opinią, że w kwestii 

utraconych zysków trzeba udowodnić w sądzie, że się je utraci. Nie zgadza się z art. 5 

kodeksu cywilnego, który jego zdaniem zaprzecza wszystkim pozostałym artykułom, 

ponieważ mówi o tym, że jak człowiek wymyśli sobie coś i nazwie to zasadą współżycia 

społecznego to będzie to miało podstawowe znaczenie. Zwrócił uwagę, że w jednym z 

bloków na osiedlu radnego od wielu lat jest na parterze transformator napięcia, który „buczy” 

i tworzy wokół siebie szkodliwe pole elektromagnetyczne. Ludzie się do tego przyzwyczaili i 

nikt nie protestuje. Jeśli chodzi o technologię 5G jest z jednej strony jest to postęp techniczny 

a z drugiej obawa przed tym postępem. Powinno być zorganizowane spotkanie z 

mieszkańcami przez operatora tej technologii lub najlepiej Urząd Miasta z zaproszeniem 

niezależnego eksperta, który wyjaśni jak działa ta technologia, ponieważ najgorsza jest 

niewiedza.  

Ewa Czubek stwierdziła, że na tym etapie nikt dla nikogo nie jest autorytetem, chyba obydwie 

strony nie da się przekonać. Radna postawiła by ten maszt gdzie indziej dla „świętego” 

spokoju, ale być może nie było to możliwe. Nie podejmuje się oceny tej sytuacji.  

Mieszkaniec osiedla Zachód podkreślił, że to nie jest tak, że mieszkańcy nie chcą technologii, 

tylko chcą żeby była bezpieczna. Podkreślił, że władze miasta powinny wysłuchać 

mieszkańców.  

Artur Maruszczak przypomniał, że proponował zaproszenie niezależnych ekspertów z 

Instytutu Łączności, ale mieszkańcy nie byli zainteresowani twierdząc, że oni również nie 

będą obiektywni. Podkreślił, że władze miasta nie mają możliwości prawnych, aby zabronić 

montażu nadajnika, mieszkańcy powinni się zwrócić do innych instytucji tj. Instytut Higieny 

czy WIOŚ. 

Sławomir Wołkowiecki stwierdził, że podpisuje się pod tym protestem, dzisiaj eksperci 

twierdzą, że ta technologia nie szkodzi, ale niewiadomo co będzie jutro.  
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Andrzej Kopeć podzielił się opinią, że spółka gminna nie powinna rozstrzygać, czy dana 

inwestycja jest szkodliwa, to powinno być rozstrzygnięte na zupełnie innym poziomie.  

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

21. Wolne wnioski. 

Fabian Pszon poinformował o złożeniu wniosku razem z radna Katarzyną Kukolką-Bogocz w 

sprawie zaproszenia Prezesa Zarządu MZK na najbliższe posiedzenie Komisji Infrastruktury 

w celu omówienia oczekiwanych przez mieszkańców zmian w rozkładzie jazdy autobusów 

miejskich.  

Dominik Szustakiewicz poinformował o złożeniu wniosku razem z radnymi Andrzejem 

Kopciem i Markiem Piasecki popartym przez Radę Osiedla Pogorzelec, w którym zwraca się 

z prośbą o zamontowanie lustra przy wyjeździe z ul. Słowackiego na ul. Kościuszki z uwagi 

na brak odpowiedniej widoczności.  

Grzegorz Chudomięt poinformował o wnioskach składanych przez nieobecnego radnego 

Marka Piaseckiego. Pierwszy z nich dotyczy poprawienia stanu nawierzchni parkingu przy ul. 

Chopina 15-19, kolejny dotyczy montażu lustra przy wyjeździe z ul. Elsnera na ul. 

Kościuszki, ostatni dotyczy obniżenia żywopłotu przy ul. Bema 22 od strony „Promienia”. 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał kto z radnych jest chętny do wzięcia udziału razem z 

Ewą Czubek we wspomnianym spotkaniu w Nadleśnictwie.  

Radni Hania Białas i Sławomir Wołkowiecki wyrazili chęć wzięcia udziału w spotkaniu.   

Prowadzący obrady poinformował o terminie następnej sesji, która odbędzie się w czwartek 

30 listopada o godzinie 14.00. 

 

22. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 

Wiśniewski, zamknął LXIII sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

         Przewodniczący obrad  

         Ireneusz Wiśniewski  
 

 

Sesja zakończyła się o godzinie 18:08.  

 
Protokołowała: Xymena Wąsowicz 
           


